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پیشرانیدانشگاهآزاداسلامیدراحیایهویتتمدنی،مستلزمرشد

متوازنوهمهجانبهاست

کارگاه تخصصی بیانیه گام دوم انقلاب و ســـند دانشـــگاه اسلامی 

صبح دیروز با حضور علی ســـروری مجد مشـــاور رئیس و رئیس مرکز 

حوزه ریاســـت، روابط عمومی و هماهنگی اســـتان ها و معین رئیس 

دانشگاه آزاد اسلامی در استان های خراسان شمالی، خراسان رضوی 

و خراســـان جنوبی، حسن بنیانیان مشـــاور فرهنگی رئیس دانشگاه 

آزاد اسلامی،  جواد مهدوی نسب مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم 

رهبری در دانشگاه آزاد اسلامی خراسان رضوی، مسعود طاهری لاری 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی خراسان رضوی و مشهد و اساتید بسیجی 

دانشگاه آزاد اسلامی خراسان رضوی و شمالی با موضوع »بازخوانی و 

تبیین سند دانشگاه« در مرکز رفاهی فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی 

مشهد برگزار شد. 

علی سروری مجد در ابتدای این کارگاه گفت: »کارگاه آموزشی سند 

دانشگاه اسلامی برای اولین بار در دانشگاه آزاد اسلامی مشهد برگزار 

می شود تا به برکت این امام همام آثار خوبی در پی داشته باشد.« 

وی با بیان اینکه اسلامی شدن دانشگاه ها و تعریف دانشگاه اسلامی در 

این سند براساس دیدگاه و رهنمودهای حضرت امام)ره( و مقام معظم 

رهبری تنظیم شده، اظهار داشت: »مصوبه »سند دانشگاه اسلامی« 

سال 1392 در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی و براساس مصوبه 

شورای اسلامی شدن دانشگاه ها و مراکز آموزشی به تصویب رسیده و 

دکتر ولایتی رئیس هیات موسس و هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی 

و دکتر طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی بر اجرای آن در دانشگاه 

تاکید دارند.« وی، اجرای اصول و سیاســـت های راهبردی و اجرایی 

سند دانشگاه اسلامی را از اهداف اصلی دانشگاه عنوان کرد و گفت: 

»متاسفانه در ســـنوات گذشته در این خصوص کم توجهی شده، اما 

این ســـند یک سند جامع است که جاری و ساری شدن ارکان آن در 

نظام آموزش عالی کشور ضروری است.« 

معین، رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی در استان های خراسان شمالی، 

خراسان رضوی و خراسان جنوبی افزود: »دانشگاه تراز انقلاب اسلامی، 

دانشـــگاهی است که با تربیت متفکران، دانشمندان و مدیران آینده 

در جهت تحقق بخشیدن به حرکت های گوناگون فکری، اعتقادی، 

فرهنگی و سیاسی جامعه موثر واقع شوند.« 

سروری مجد خاطرنشان کرد: »پیشران بودن دانشگاه در احیای هویت 

تمدنی و پیشرفت جمهوری اسلامی، مستلزم رشد متوازن و همه جانبه 

ابعاد علمی، فرهنگی، سیاســـی و اجتماعی کشور است که در مسیر 

تعالی آن، تک تک ما مسئول هستیم.« 

وی اظهار امیـــدواری کرد: »برگزاری جلســـات و بحث و تبادل نظر 

درخصوص اجرای ســـند در اســـتان ها و نتایج آن منجر به خروجی و 

عملیاتی شدن در عرصه اجرا شود.« 

همچنین در ابتدای این نشست طاهری لاری با بیان اینکه اقداماتی 

در رابطه با اجرای بیانیه گام دوم انقلاب و ســـند دانشـــگاه اسلامی 

صورت گرفته، گفت: »در راســـتای عملیاتی کـــردن بیانیه گام دوم 

انقلاب، ســـه کارگروه ویژه اساتید، دانشجویان و کارکنان ایجاد شده 

که به پیاده سازی مأموریت های این بیانیه در دانشگاه می پردازند.« 

مهدوی نسب نیز در ادامه این نشست، گفت: »دینی که خدا به ما هدیه 

کرده آخرین و کامل ترین دین و نسخه ای است که به روز رسانی ندارد 

و قرآن نیز کتاب جاودانه ای اســـت که تا ابد به تمام نیازهای سعادت 

بشر در دنیا و رسیدن به آخرت خوب، پاسخ می دهد.« 

وی افزود: »دانشـــگاه معرف بالاترین سطح علمی و معرفتی جامعه 

اســـت، بنابراین اگر قرار باشد تحولی در علم، دانش و فرهنگ اتفاق 

بیفتد از دانشگاه باید شروع شود.« 

وی اظهار امیدواری کرد: »اجرای سند دانشگاه اسلامی نقطه عطفی 

باشد برای اینکه به فرمایشات مقام معظم رهبری جامه عمل بپوشانیم.« 

در کارگاه آموزشـــی »سند دانشگاه اسلامی« حسن بنیانیان، مشاور 

و دســـتیار امور فرهنگی رئیس دانشـــگاه آزاد اســـلامی درخصوص 

پیاده سازی راهبردهای سند دانشگاه اسلامی توضیحات مبسوطی 

ارائه داد. 

تالیفکتبدرسیومرجعبرعهدههیاتهایاندیشهورز

دردانشگاهآزاداسلامیاست

حسن خیری، رئیس مرکز مطالعات، برنامه ریزی و تعالی علوم انسانی 

و هنر دانشـــگاه آزاد اســـلامی در کنفرانـــس ویدئویی با هیات های 

اندیشـــه ورز اســـتانی و معاونان آموزشی اســـتان ها در محل واحد 

الکترونیکی دانشـــگاه آزاد اسلامی، گفت: »هیات های اندیشه ورز با 

هدف ارتقای علوم انســـانی ایجاد شده و برنامه و بودجه خاصی برای 

آنها در نظر گرفته شده است.« 

وی اظهار داشت: »تالیف کتب درسی، کمک درسی و مرجع برعهده 

هیات های اندیشه ورز است. نویسنده و نویسندگانی که می خواهند 

کتابـــی را تالیف کنند، باید موافقت های لازم را اخذ کرده و درنهایت 

معاونت های علمی و پژوهشی قراردادهای اجرایی را منعقد می کنند.« 

خیری ادامه داد: »همچنین در حوزه توانمندسازی اساتید هیات های 

اندیشه ورز می توانند اقدامات مناسبی را انجام دهند. برنامه هیات ها 

یک ساله تحصیلی است و در فرصت باقی مانده تا پایان سال تحصیلی 

باید برنامه های امسال اجرایی شود.« 

حســـن خیری همچنین در دومین نشست هیات اندیشه ورز استان 

تهـــران گفت: »هیات های اندیشـــه ورز از مهر امســـال کار خود را با 

قدرت آغاز کرده اند، برای این هیات ها، معین هایی را برای تســـهیل 

ارتباط مشـــخص کرده ایم.« وی افزود: »۸ وظیفه برای این هیات ها 

در نظر گرفته  شـــده که ازجمله می تـــوان به تدوین نظام موضوعات، 

طراحی و ســـازمان دهی محتوایی پایان نامه ها، رســـاله ها و مقالات، 

بررسی و ارزیابی کارشناسی طرح های پیشنهادی مجلات، حمایت 

از پژوهشـــگران توانمند در زمینه علوم انسانی و شناسایی رشته های 

جدید اشاره کرد.« 

تداومصدرنشینیدانشگاهآزاداسلامیواحدنجفآباد

دررتبهبندیهایجهانی

امیررضا نقش، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد گفت: »در 

این رتبه بندی که بیش از 30 هزار دانشگاه و موسسه تحقیقاتی جهان 

را شامل می شود رتبه جهانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد جامع مستقل 

نجف آباد 2370 است و این دانشگاه توانسته صدرنشینی خود را در 

کل واحدهای دانشـــگاه آزاد اسلامی اســـتان اصفهان به عنوان رتبه 

اول و در بین کلیه واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی سراسر کشور رتبه 

چهارم خود را حفظ کند.« 

وی ضمن اشاره به موفقیت های چشمگیر دانشگاه آزاد اسلامی واحد 

نجف آباد در ســـه جایگاه بین المللی گفت: »پژوهشگران و محققان 

واحد نجف آباد با تلاش و حمایت های دانشگاه اخیرا موفق به کسب 

عنوان یک درصد پراســـتنادترین پژوهشـــگران برتر جهان در سال 

2019، کسب مدال نقره نمایشگاه و مسابقات بین المللی اختراعات 

و نوآوری های کرواســـی و مدال طلای جشنواره بین المللی نوآوری 

انرژی کره جنوبی شده اند.« 

وی کســـب این افتخارات را مرهون استفاده بهینه از منابع، سرمایه 

انسانی، امکانات و زمینه سازی به منظور حمایت از دانشجویان خلاق 

و فناوری در کنار بهره مندی از پتانسیل اعضای هیات علمی جوان و 

توانمند دانســـت و افزود: »کسب عناوین برتر بین المللی و افتخارات 

واحد نجف آباد نتیجه به ثمر نشســـتن این تلاش هاست و امیدواریم 

همچنان شـــاهد رشد و پیشرفت بیش از پیش دانشگاه آزاد اسلامی 

واحد نجف آباد در سطح ملی و بین المللی باشیم.« پایگاه رتبه بندی و 

بومتریکس)Webometrics( دانشگاه ها و موسسات تحقیقاتی جهان 

را از سال 2004 توسط آزمایشـــگاه سایبرمتریک واحدی از انجمن 

ملی تحقیقات اسپانیا بر مبنای چهار شاخص رتبه بندی می کند. 

اقداماتدانشگاهآزاداسلامیدرمواجههباویروسکرونا

ســـیدحمید جمال الدینـــی در گفت وگو با آنا، با اشـــاره به اقدامات 

دانشگاه آزاد اسلامی درباره مقابله با ویروس کرونا اظهار کرد: »دانشگاه 

علوم پزشکی آزاد اسلامی تهران سه بیمارستان فعال امیرالمومنین، 

بوعلی و فرهیختگان دارد. بیمارســـتان ها در راســـتای دستورالعمل 

وزارت بهداشـــت در حوزه های بهداشـــت و درمان فعالیت می کنند 

و مطابق با بخشـــنامه ها به عنوان جزئی از نظام ســـلامت مجری این 

دستورالعمل ها هستند.« وی افزود: »اگر موردی مشکوک به هر یک 

از ســـه بیمارستان مراجعه کند و علائم بیماری کرونا را داشته باشد، 

براساس دستورالعمل وزارت بهداشت تصمیم گیری و عمل می شود. 

براساس این رویکرد نظام سلامت درباره همه ویروس های حاد این گونه 

و به صورت یکپارچه عمل می کند.« 

معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی دانشگاه علوم پزشکی آزاد اسلامی 

تهـــران از برگزاری کنفرانس های هفتگـــی و بحث در مورنینگ های 

دانشـــجویی )نشست های صبحگاهی دانشـــجویی( درباره ویروس 

کرونا خبر داد و افزود: »در این نشســـت ها اطلاع رســـانی های لازم 

صورت می گیرد تا اساتید و دانشجویان بتوانند از آنها استفاده کنند.« 

جمال الدینی بیان کرد: »دانشجویان غیرمرتبط حوزه پزشکی نیز تحت 

آموزش قرار گرفته اند، دانشجویان این رشته ها می توانند از اطلاعات 

اعضای هیات علمی استفاده کنند. این نشست ها با اولویت به کارگیری 

از انجمن های علمی دانشجویی در اولویت است. این نشست ها باعث 

ارتقای دانشجویان و اعضای هیات علمی می شود.« 

جمال الدینی ادامه داد: »اعضای هیات علمی به ویژه در رشـــته های 

مرتبط در پایگاه های اطلاع رســـانی نظیر رســـانه های الکترونیکی، 

مکتوب و صداوسیما با ایفای نقش مسئولیت پذیری اجتماعی بسیار 

فعال بوده و هستند.« 

چند روزی اســـت که نشســـت های بین دو ترم اتحادیه های دانشجویی درحال برگزاری یا به 

اتمام رسیده است. نشست هایی که برای اتحادیه های دانشجویی نقش کادرسازی و بینشی 

و تحلیلی برای بدنه خود دارند و به همین دلیل از اهمیت بالایی برخوردار است. 

جنبش عدالتخواه دانشـــجویی اولین تشکل دانشـــجویی بود که برنامه های خود را زودتر با 

نام »شهید یوسف اللهی« در تهران آغاز کرد، حسن رحیم پورازغدی یکی از افرادی بود که در 

این نشست به سخنرانی پرداخت. او در بخشی از سخنرانی خود گفت: »به نظر من برجام از 

نظر اقتصادی و سیاســـی خیلی ضرر دارد، اما از نظر اجتماعی، فرهنگی و تاریخی برای ما 

ثمره های بسیاری داشت. ملت را نسبت به دشمن آگاه تر کرد. یک خوبی دموکراسی این است 

که همیشه ملت احساس مسئولیت می کند. به خاطر همین اگر مردم تصمیم غلط بگیرند، 

باز هم با احساس مسئولیت آن را درست می کنند. در ارتباط با ادوار قبلی یک تشکل باید در 

نظر گرفت که هر دوره ای باید اســـتقلال فکری داشته باشند ولی باید در نظر گرفت که همه 

مسئول هستند ولی ارتباطات باید محفوظ بماند.« 

حســـین راغفر، اقتصاددان و عضو هیات علمی دانشـــگاه الزهرا)س( نیز در این نشســـت 

تصریح کرد: »تورم ظالمانه ترین مالیاتی است که از فقرا به نفع ثروتمندان اتفاق می افتد. 

بر اثر تورم، بعضی از اقشـــار متوسط به قشر ضعیف سقوط می کند، افزایش قیمت بنزین، 

کنتـــرل تورم را غیرممکن کرد. اعتراضاتی که برای بنزین رخ داد، فقط برای افزایش قیمت 

بنزین نبوده، به خاطر چپاول در این ســـه دهه خصوصی ســـازی بوده و اگر می دانســـتند 

کـــه این آخرین افزایش قیمت خواهد بود، معترض نبودند، اما چون می دانســـتند آخرین 

نیســـت، اعتراض کردند. « اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان نیز همایش خود را با »ایران 

قدرتمند در گام دوم انقلاب« در واحد علوم تحقیقات از 11 بهمن ماه آغاز کرد و برنامه های 

خود را با پیام رهبر انقلاب به تشـــکل های دانشـــجویی به پایان رساند. حسن عباسی یکی 

از سخنرانان این مراســـم بود. او گفت: »شرایط امروز انتخابات مجلس مانند ماجرای سال 

1360 و حذف لیبرال ها و ماجرای 13۸2 و حذف جناح لیبرال در مجلس ششـــم و شوکی 

که در سال ۸2 پیش آمد و جریان لیبرال در حال حذف شدن است، مسبوق به سابقه است. 

ما در دولت سازندگی، اصلاحات، بهار و دولت فعلی می بینیم که از سال ششم به بعد مردم 

لحظه شـــماری می کنند که این دولت جمع کند و برود و دولت ها هم هیچ کدام برای هشت 

سال برنامه، طرح و ایده ندارند.«

دفتر تحکیم وحدت نیز چند روزی اســـت برنامه های خود را آغاز کرده اســـت، حسن رحیم 

پورازغدی با حضور در این نشست گفت: »گزارش دادن به افکار عمومی وظیفه اعضای شورا 

نبوده است. من شخصا از زمان آقای خاتمی پیشنهاد دادم که کل مذاکرات شورا علنی شود 

مثل مجلس شورای اسلامی. پیشنهاد کردم اما جالب است که بدانید آن زمان نشد ولی  در 

دولت بعدی مدتی این اتفاق افتاد و دوربین فیلمبرداری هم داخل شورا آوردند که ضبط کنند 

که در مســـائل مختلف هر کسی چه موضعی دارد و همچنین معلوم شود چه چیزی تصویب 

شده است و چرا. صوت و متن آن زمان موجود است، اما علنی نشد. ما در شورای عالی انقلاب 

فرهنگی بحث و مساله محرمانه نداریم.« 

اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان مستقل نیز یکی دیگر از تشکل های دانشجویی بود 

که برنامه های خود را در این روزها ادامه داده اســـت. قاسمیان در یکی از این برنامه ها گفته 

است: »درباره این قضایای هواپیما هم طی جلسه ای که با سردار حاجی زاده داشتم فهمیدم 

که در برخی از مسائل یک سری پشت صحنه هایی وجود دارد که نمی شود هرجایی گفت. الان 

توجه روی مســـاله دروغ گویی به مردم است، در حالی که قبل از این ماجرا، ما به عین الاسد 

موشک زده بودیم و پیش زمینه این بود که آمریکا جواب کار ما را خواهد داد و در کمترین حالت 

سه روز درگیری وجود خواهد داشت که یک خطر برای امنیت ملی محسوب می شد و ممکن 

بود تا هفت روز هم ادامه پیدا کند. دلیل اینکه نگفتند، این است که تعداد کسانی که فرمان 

آتش دفاع هوایی را در سراسر کشور دارند محدود است و همه آنها یکدیگر را می شناسند.« 

  تشکل ها  چه خبر از دانشگاه

از نشست اتحادیه های دانشجویی چه خبر؟
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  رشد هزار درصدی 
استارتاپ ها
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ترجمه زبان دانشگاه 
برای صنعت
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وه خاص برای حفظ  تلاش گر
حیاط خلوت خود در آموزش عالی

جلسهاخیرروسایدانشگاههاپیرامونمسالهکاهشاختیاراتدیوانعدالتاداری

درحوزهآموزشعالی،ابهاماتقابلتاملیدارد
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عضو هیات علمی 
هستیم

از نشست 
اتحادیه های 
دانشجویی چه خبر؟

۴

5

مراکز نوآوری در دانشگاه سینسیناتی 
چگونه تبدیل ایده به محصول را

تقویت کرده اند
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